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ASIALISTA 

§1 Kokouksen avaaminen 

Kokous avattiin klo 17.45.  

§2 Päätösvallan toteaminen 

Annetaan puhe ja läsnäolo-oikeus Miia Nivalalle.  

§3 Asialistan hyväksyminen 

§4 Edellisen kokouksen muistio 

Pieniä korjauksia, hyväksyttiin. 

§6 Miia Nivala vastaa nuvalaisten kysymyksiin 

Kunnanvaltuuston ja -hallituspaikan hakeminen? Mahdollisuus hakea molempia, mutta 

valtuustopaikka on järkevämpi vaihtoehto. Valtuustossa pääsee vaikuttamaan asioiden 

etenemiseen. Lautakuntapaikat ovat vielä suuremmassa asemassa vaikuttamisen kannalta. 

Niissä saa kunnan nuorten äänen kuuluviin. Valtuustopaikan saamiseen vaikuttaa myös kuinka 

lautakuntapaikat on hoidettu. 

Hakemukseen perustelut, miksi paikkaa haetaan. Valtuustopaikassa vaarana on, että 

valtuustojäseniä aloitetaan kosiskella puoluepoliittiseen toimintaan mukaan. Nuvalaisten 

päätöksen tekoon ei saa vaikuttaa puoluepolitiikka. 

Nuorisovaltuuston edustajalle kuuluu tutustua lautakuntien esityslistoihin ja kommentoida 

niitä yhdessä. Pätee myös valtuustopaikan hakemiseen eli ensin otetaan hyvät käytännöt 

lautakuntaesityslistojen ja kokousten läpikäymiseen. Sen jälkeen voidaan hakea 

valtuustopaikkaa. 



 

Lasten- ja nuorten tekemien aloitteiden nopeampaa käsittelyä koskeva aloite nuvalta. Sen 

jälkeen valtuustoaloite. 

Valtuustopaikkaa hakiessa Miian kanssa käydään läpi lapsiystävällisen kunnan näkökulmaa. 

§7 Hyvinvointilautakunnan kuulumiset 

Viimeisin kokous 26.1.2023. Lapset puheeksi menetelmä kriisien kohdalla. Move-testien 

tulokset olivat hälyttävän huonoja. 5-luokkalaisilla pojilla on tyttöjä huonommat tulokset, 8-

luokalla painopiste kääntyy toisinpäin. 

Iltakoulussa käsiteltiin Viinijärven koulun rakennusprojektia. Koulun yhteyteen on tulossa 

kuntosali, mutta ei nuorisotilaa. Nuorisotilan kohtaloa mietitään siirrettäväksi kunnan tiloihin. 

Nykyään vuokrasopimus yksityisessä omistuksessa olevaan tilaan. 

Hyvinvointilautakunta ja nuorisovaltuusto kokoontuisi yhteen kerran vuodessa. 

Oppilaiden huonosta käytöksestä puhuttu ja erityisen tuen tarve on kasvanut. 

Pohdittiin Nuvan kanssa ratkaisukeinoja lasten- ja nuorten häiriökäyttäytymiseen sekä heidän 

välistä yhteyttään auktoriteetteihin. Nuva haluaa miettiä ratkaisua ja voisiko asiaan vaikuttaa. 

Halutaan keskittyä siihen, kuinka pääsemme vaikuttamaan oman kuntamme asioihin. 

§8 Elinympäristölautakunnan kuulumiset 

Kunnan koulujen, ulkoilualueiden, Kirkkolahden kehittämisen ym. budjetteja. Lapsiystävällistä 

kuntaa käsiteltiin elinympäristöpalveluiden investointiohjelmassa. Esittely ja kuulumiset. 

§9 Manuvan kuulumiset 

Seuraava kokous 22.2. 

§10 Muut esille tulevat asiat 

Nuva on jälleen pyydetty Ukrainan äidit -hyväntekeväisyyskonsertin lipunmyyntiin 14.5.23 klo 

14-16. Ylämyllyn koululla. Veikko ja Teija alustavasti kiinnostuneita edustamaan Nuvaa. 

 

Fiksun mopoilun hanke toimenpiteet 

Mopomiittien jäjestäminen – kyllä kesäkuussa 

Mopojen kunnostustempaus viikottain tms – kyllä 

Mopo-oppitunnit kaseille – kyllä 



 

Vinkit- ja tiedotteet huoltajille – jatketaan miettimistä. 

Palkitseva valvonta esim. bensalahjakortit – toimii paremmin kuin rankaiseminen 

Moporatsia – ennaltailmoittamattomat ratsiat saivat kannatusta 

Teemaillat tai vierailijat – kyllä 

Keskustelumenetelmät esimerkiksi teemalliset keskustelut tai keskusteluillat – ei toimiva tapa 

Turvallisuusilta 8-luokkalaisten vanhemmille – vanhempien infoaminen koettiin hyvänä 

ajatuksena. He voivat siirtää ajatuksiaan lapsille. 

Nuvayhteistyö: 

Kontiolahden Nuvan kanssa yhteinen. 

§11 Kokouksen päättäminen 

Kokous päätettiin klo 19.40. 

 




